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CZ |  Život a  práce  na  Těšínském  Slezsku v době  
průmyslové  revoluce 
 
Registrační číslo projektu: CZ.11.2.45/0.0/0.0/18_0001863. 
Projekt „Život a práce v Těšínském Slezsku v době průmyslové revoluce“  čerpá z dědictví spojeného s obdobím 
průmyslové revoluce na polsko-českém pomezí, rozvíjí cestovní ruch v Těšínském Slezsku. V rámci projektu 
vznikne nová turistická nabídka - přeshraniční stezka „Po stopách průmyslové revoluce“ se vzájemně se 
doplňujícími expozicemi a infrastrukturou pro návštěvníky. Projekt v rámci partnerství obcí Jasienica, 
Goleszów, Nýdek a Vendryně rozvíjí turistické značky Těšínského Slezska na obou stranách hranice.  
 
Byly vytvořeny tyto přeshraniční expozice a zázemí pro turisty: 
 -    „Ogród Tradycji na Drzewiarzu w Jasienicy“ (PL) 
 -    „Makieta dawnej cementowni w Goleszowie“ (PL) 
 -    „Dřeviónka v Nýdku“ (CZ) 
 -    „Vápenné pece ve Vendryni“ (CZ) 
 
Projekt je spolufinancován Evropskou unií z prostředků Evropského fondu pro regionální rozvoj, Programu 
Interreg V-A Česká republika – Polsko. V rámci propagace projektu vznikne paměťová hra „Memory“ a puzzle 
se všemi čtyřmi expozicemi, na které  nyní partneři projektu spolupracují. 
 
 Celkový rozpočet projektu:     895 322,55 EUR 
 Evropský fond pro regionální rozvoj    761.024.16 EUR 
 Finanční prostředky ze státního rozpočtu   26.156,99 EUR 
 Finanční prostředky z rozpočtu obcí    108.141,40 EUR 

 
  
 

 

DEN  OTEVŘENÝCH  DVEŘÍ  

Informačního centra a muzea Dřeviónka 

Dveře  Dřeviónky  se pro veřejnost  poprvé otevřely  ve čtvrtek  23. června 

a projevený zájem předčil naše očekávání. Již od ranních hodin přicházeli 

první návštěvníci, kteří s námi při prohlídce muzea zavzpomínali na staré časy 

a na ne vždy lehký život našich předků. Mnozí z nich také velmi dobře znali 

původní dřevěnici a její obyvatele a tak se s námi podělili o nové a zajímavé 

informace a postřehy, které nám pomohly dotvořit si celkový obrázek toho, 

jak se v naší chalupě kdysi pracovalo a žilo. 

Den otevřených dveří přilákal také několik tříd nýdecké základní školy. Děti si prošly prostory 

Dřeviónky, během prohlídky neskrývaly svoji zvědavost a často se i aktivně zapojovaly do výkladu. Velmi mile 

nás překvapil jejich zájem o nejrůznější vystavené exponáty. Mnohdy ostatním spolužákům nadšeně ukazovaly 

předměty, které se ještě nyní najdou u nich doma nebo které zahlédli u svých prarodičů. Samotné nás 

překvapilo, kolik již běžně nepoužívaných předmětů mají děti ve svém povědomí. Při zmínce o chlívku a 

dobytku pak děti vykládaly, jaká domácí zvířata chovají u nich doma.  
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Odpolední program zahájil starosta Jan Konečný, 

který krátce pohovořil o vzniku muzea a infocentra a také 

o česko-polském projektu, prostřednictvím kterého byla 

výstavba dřevěnky částečně financována. Poté se již 

stodola zaplnila dětmi z folklórního souboru Łączka, 

které nám představily  svůj  program o řemeslech, jenž 

byl  plný tanců a gorolských písní. 

I zbytek dne pak probíhal v pohodovém a přátelském 

duchu. Příjemnou atmosféru navíc ještě dotvářela 

jablunkovská kapela Nowina, která hrála k poslechu 

a pro některé odvážné páry i k tanci. 

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem návštěvníkům 

Dne otevřených dveří za krásně strávený den,  

nýdeckému PZKO za jejich zapojení se do organizace této 

akce a doufáme, že se i příští aktivity v Dřeviónce ponesou 

v podobně laděném duchu.  

 

Prázdniny v Dřeviónce 

Od července je informační centrum a muzeum  

otevřeno a to v následujících hodinách.  

Po - pá:    8 - 16 hod 

Sobota:    8 - 14 hod 

Neděle a svátky:  8 - 12 hod  

Rozhodli jsme se IC s muzeem otevřít 

již před prázdninami, abychom tak 

mohli být k dispozici všem turistům 

přijíždějícím do Nýdku. Kromě toho 

však chceme být místem, kde se 

mohou nýdečtí  občané  setkávat a 

případně se zapojit do připravovaných 

aktivit. Na prázdniny jsme naplánovali 

dvě  akce, které  směřují   především 

k těm nejmenším obyvatelům. Ale 

věříme, že také jejich rodičům přijdou 

vhod. Pro děti jsme připravili tvořivé 

dílny, které se uskuteční ve dvou 

termínech, a to vždy  dvakrát denně. 

Srdečně zveme menší i větší děti, které se nebojí naučit se něco nového.  

Pletení košíků z pedigu - ve středu 20. července 2022 - od 10 do 12 hod., od 14 do 16 hod. 

Vyšívání - ve středu 10. srpna 2022 - od 10 do 12 hod., od 14 do 16 hod. 

                     Pracovnice  IC Dřeviónka 
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 KONCERT - Kytarová romantika   

 V rámci  „hudebních výletů“   Svatováclavského hudebního 

 festivalu  uspořádala  obec Nýdek  v pátek 20. května 2022 

 koncert  kytarovo-klarinetového  dua  vystupujícího  jako  

     Duo Bokun/Kościuszko. 

 

Koncert se uskutečnil v prostorách evangelického 

kostela. Přestože v tento květnový den bylo snad 

poprvé v roce téměř letní počasí, našlo se mnoho 

milovníků hudby, kteří dali přednost koncertu před 

prací na zahrádce či odpočinkem na sluníčku. 

Polské duo Bokun/Kościuszko je komorním hudebním 

tělesem, které čerpá inspiraci z největších 

mistrovských děl hudby, od Schuberta přes 

francouzskou hudbu 20. století až po repertoár 

komorní a sólové hudby současných tvůrců. Oba 

interpreti, Jan Jakub Bokun a Jakub Kościuszko, jsou 

vynikající hudebníci koncertující po celém světě. Jsou 

to držitelé mnoha prestižních ocenění a laureáti 

světových hudebních soutěží. 

Klidné prostředí nýdeckého kostela umožnilo 

posluchačům plně se naladit na složitější jazzové 

skladby, ale také na kompozice plné dynamických 

španělských rytmů. Klarinet a kytara spolu výborně 

ladily, a dokonce i laikovo ucho mohlo zachytit 

bohatost tónů plynoucích z těchto dvou hudebních 

nástrojů. 

Úvodní slovo kromě organizátorů akce pronesl 

pastor Witold Stupf, který připomněl význam 

hudby v našem každodenním životě. Poté se již 

ujali slova samotní interpreti, kteří odehráli devět 

skladeb, které si sami uváděli s humorem sobě 

vlastním. Po vydatném potlesku se posluchači 

dočkali přídavku dvou skladeb. 

Zájemci o další mimořádný umělecký zážitek se 

mohou již  nyní  těšit  na další  dvě akce  konané 

v Nýdku pod záštitou Svatováclavského hudebního 

festivalu. V říjnu se uskuteční koncert barokních 

flétnových sonát, v  prosinci pak bude v nově 

zrekonstruované budově Nýdečanky uvedena 

Rakovnická hra Vánoční, která nás jistě naladí na 

nadcházející Vánoce. 

Děkujeme obci Nýdek, a především pak panu 

Bronislavovi Steblovi za to, že nám umožnili 

zúčastnit se tak kvalitního hudebního programu a 

aspoň na chvíli nás tak vytrhli z rutiny všedních 

dnů.  

 Urszula Koky, Zuzana Tvrdá, IC Dřeviónka  
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  NÝDECKÁ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU V.  

   Program ve 2. čtvrtletí roku 2022 

 
Projekt žáků ZŠ a seniorů:  

NEBOJME SE SOUTĚŽIT  aneb  ZÁBAVNÉ HRY V KAŽDÉM VĚKU 

 
Kdo si hraje, nezlobí. Toto rčení neplatí jen pro malé 

děti nebo mladé lidi, ale také pro studenty Nýdecké 

univerzity třetího věku, kteří se sešli 28. dubna 2022 a 

v rámci projektu  Nebojme se soutěžit aneb zábavné 

hry v každém věku si zasoutěžili. 

Čtyřčlenná družstva se utkala ve vědomostním testu, 

v poznávání názvu filmu podle ukázky, v balancování 

s míčkem na lžíci, ve zpěvu, střelbě florbalovou holí 

na branku a  v hodu kroužkem na sloní chobot. Velmi 

zábavné disciplíny vyvolávaly úsměv na tvářích nejen 

nás, soutěžících, ale i všech zúčastněných. 

V jednotlivých disciplínách se urputně, ale férově 

bojovalo. Zvítězilo družstvo ve složení: Jarmila, Irena, 

Věra a Vladislav. Vyhráli ale všichni, kteří se 

zábavného a povedeného odpoledne zúčastnili. 

Poděkování patří Mgr. Daně Španihelové, Mgr. Věře 

Jelínkové a žákyním ZŠ Nýdek, které projekt 

připravily a zrealizovaly.    

                                       Jiří Faruga 

 

 

  

 

 

Projekt v kině Kosmos v Třinci: 

MADAGASKAR – Adamův příběh pradávné Lemurie 

 

Ve středu 25. května 2022 navštívili posluchači 

Nýdecké univerzity třetího věku společně se žáky a 

studenty třineckých škol filmovou projekci v kině 

Kosmos, která byla pořádána v rámci projektu 

Planeta Země 3000. Známý cestovatel Adam Lelek 

nám představil čtvrtý největší ostrov planety, 

Madagaskar. 

V zajímavém formátu, kdy se střídá projekce 

tří dataprojektorů s živým mluveným slovem a 

filmem, jsme poodhalili tajemství ostrova tak 

blízkého a přece tak vzdáleného Africe. 

Prostřednictvím cestovatelů jsme projeli zajímavý 

  

ostrov ze severu k jihu a nestačili se divit, co stačí 

tamním obyvatelům k životu. Křehký svět 

Madagaskaru však spěje k zániku. Většina pralesa je 

vymýcena, z oblasti se vytrácí voda. Je to škoda o to 

více, že většina rostlin i živočichů je endemických. 

Obdivovali jsme vznešené baobaby i trochu ztřeštěné 

lemury. Zjistili jsme, že údajně nejšerednější zvířátko 

aj aj není vůbec šeredné, cítili jsme s cestovateli na 

příšerně výmolnatých cestách, dozvěděli jsme 

se mnoho o přírodních úkazech ostrova Madagaskar, 

o strastech výpravy Adama a jeho týmu, ale zejména 

o způsobu života tamějších lidí. Ti věří v sílu duchů 

a také v to, že smrtí život nekončí. 
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S tím je rovněž spojena unikátní ceremonie s tajemným 

názvem „famadihana, které se Adamu Lelkovi podařilo 

osobně zúčastnit. Tato ceremonie spočívá v exhumaci 

ostatků nebožtíka a s následnými rituály a bujarými 

oslavami na jeho počest. 

Projekci doprovázel svými komentáři samotný cestovatel 

Adam Lelek a na závěr v besedě odpovídal na dotazy, 

kterých bylo tolik, že se bohužel nemohlo dostat na 

všechny. 

Z kina jsme odcházeli obohaceni o další krásný zážitek. 

Děkujeme Dance Španihelové a Věrce Jelínkové za skvělou 

organizaci a těšíme se na další vzdělávací akce.                                                   

                  H. Styrnalová 

 
Setkání seniorů na Sošově  -  Spotkanie seniorów na Soszowie 
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Poznávací exkurze: PUTOVÁNÍ  ZA VODOU I. 
 
Dne 15.6.2022 jsme se zúčastnili autobusového 

zájezdu – exkurze "Putování za vodou". Nejprve jsme 

navštívili stáčírnu minerálních vod v Jeseníku nad 

Odrou. Jsou zde prováděny exkurze a zážitková 

výroba sirupů z bylinek. Byli jsme seznámeni s historií, 

provedeni stáčírnou a každý si pak mohl stočit 

připravený mátovo-meduňkový sirup do láhve, kterou 

jsme si podle své fantazie ozdobili. Byli jsme pohoštěni 

kávou a sušenkami s obsahem levandule. Zdejší 

kyselka léčí močové a ledvinové problémy. Je 

dodávána i do nemocnice v Ostravě a můžete si ji 

objednat na e-shopu anebo si udělat výlet a zdejší 

kyselku si zadarmo načerpat do přinesených nádob. 

 

Úchvatný  výhled  na Moravskoslezské  Beskydy, ale 

i na Nízký a Hrubý Jeseník se nám naskytl po výtupu 

na Veselskou rozhlednu na vrcholu Veselského 

kopce jihozápadně od města Odry.  

 

A už nás čekal vodní mlýn Wesselsky nebo Pazderův (podle 

pozdějšího majitele). Nachází se v obci Loučky nad Odrou. Uvítal 

nás současný majitel pan Jaroslav Král, jeho žena Věra je dcera 

Huberta Pazdery. Vyslechli jsme výklad o historii mlýna, prohlédli 

venkovní  areál  i  samotný mlýn  a dostali  vysvětlení 

k jednotlivým mlýnským zařízením. Zřejmě jsme byli 

velice pozornými posluchači, protože místo 

plánovaných 30 minut na prohlídku jsme se zdrželi 

téměř 2 hodiny. 

 

Na plánovanou zastávku ve Štramberku už nezbyl čas, 

a tak jsme se zastavili na oběd v Kopřivnici. Byla to moc 

hezká exkurze, k obrovské spokojenosti všech přispělo 

i skvělé počasí. Nezbývá tedy než poděkovat Mgr. Daně 

Španihelové za organizaci a Mgr. Věře Jelínkové za 

pomoc při realizaci. Už se těšíme na další akce!  

     Za zúčastněné Jarmila Steblová 
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    Ze školního dění  

      Od  letošního března přijala naše  škola postupně  25  ukrajinských  dětí  

      k předškolnímu  a základnímu vzdělávání.  Školáci byli  integrováni  do  tříd 

         a  výuka  probíhala  s menšími  úpravami  podle  rozvrhu  daných tříd.  Žáci  

1. a 2. stupně  navíc navštěvovali  v rozsahu 6 – 10 vyučovacích  hodin týdně  kurz  českého jazyka  vedený 

paní učitelkou Jelínkovou. 

Zápis do 1. třídy proběhl prezenční formou 12. a 13. dubna 2022. K plnění povinné školní docházky pro 

školní rok 2022/2023 bylo přijato 22 žáků. Těšíme se na vás. 

 

I letos byli naši deváťáci úspěšní při přijetí na střední školu a všichni žáci se bez větších problémů 

dostali na svou vysněnou  střední školu. 4 žáci budou od září  navštěvovat gymnázium, 10 žáků střední školu 

s maturitou a 6 žáků zvolilo tříletý obor vzdělávání na středních odborných školách a učilištích. 

 
                 Katka Bruková, výchovná poradkyně 
 
 
 

Pasování prvňáčků 
 

Děti to v první třídě jednoduché 

nemají. Na seznámení s nimi čeká 

řada písmenek a číslic, nemluvě o 

dalších aktivách, které se je třeba 

naučit.  

Ve středu 25.5.2022 naši prvňáčci 

prošli prověrkou, zda a jak zvládli 

práci s písmeny. Zvládli! 😊 A jelikož 

nám předvedli, že už opravdu umí 

číst, dostali možnost vstoupit do 

Království krásného slova, světa 

hrdinů pohádek, příběhů i naučné 

četby…  

Pod přísným dohledem dvorních 

dam z  Třineckého Království a 

početného obecenstva byli 

slavnostně pasováni  na  rytíře-

čtenáře  osobně přítomným Jeho 

Veličenstvem Janem I. Velkým 

Nýdeckým.  Jako vstupenku do říše 

psaného slova dostali čtenářský 

průkaz do Knihovny Nýdek, placku 

„Už jsem čtenář“ a samozřejmě 

krásnou knížku.  

                        Kristina Wojnarová 
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Exkurze do Osvětimi  

V polovině června se část žáků posledních ročníků 

základní školy vydala na cestu, jejímž cílem byl 

koncentrační tábor v Osvětimi. Pod dohledem 

několika pedagogů společně absolvovali prohlídku, 

která jim přinesla nové poznání z tohoto období 

světových dějin. Silný emocionální prožitek 

v mnohých kromě smutku zanechal také odhodlání 

bojovat proti podobným tragickým záležitostem 

v budoucnu a nebýt lhostejným k tomu, co se děje 

kolem nás. Na odlehčení pochmurné atmosféry byl 

výlet zakončen   návštěvou   Krakova,  prohlídkou 

historického centra  a rozchodem  ve městě. Výlet 

si všichni  užili a domů si  odnesli nové informace, 

poučení, ale i důležité vzpomínky. 

                                               Vlasta Khabibullin  
 

Školní výlety 2022 

Týdny na přelomu května s červnem se nesly jako 

kdysi každoročně ve znamení školních výletů.  

Naše nejmladší, tedy žáky první a druhé třídy, 

přivítal letos Historický areál Bouzov a 

Javoříčské jeskyně. Děti se mohly vrátit o 

spoustu let zpátky a vyzkoušet si zapalování starých 

zbraní nebo střelbu z luku či kuše. Jako staří Řekové 

se také naši žáci ocitli v útrobách Trojského koně, z 

jehož očí či uší se jim naskytl nádherný výhled do 

okolí. A netopýra, tentokrát už živého obyvatele 

jeskyní, viděly některé děti opravdu poprvé.  

Exkurzi do života Slovanů mohly podniknout děti o 

něco starší, tedy žáci třetí, čtvrté a páté třídy. 

Umožnil jim to výlet do Archeoparku Chotěbuz 

spojený s návštěvou Rybího domu. Také tady  

se objevilo jedno „poprvé“: některé děti jely poprvé 

vlakem.  

Pro žáky šesté třídy pak mělo premiéru společné 

nocování. Po výstupu na Filipku se uchýlili  

na Kolibiska, kde v hlubokém spánku vyčkali 

příchodu druhého dne výletu. Ve chvílích, kdy dávali 

odpočinout svým nohám, se bavili soutěžemi, které 

si sami i připravili. A vůbec neprotestovali proti 

tomu, že šlo o otázky z toho, co jim školní rok do 

hlav přinesl.  

Minerální prameny Teplá na Bečvou a hrad 

Helfštýn byly cílem výletu žáků sedmé a osmé 

třídy.  Přestože fastfood stál v hodnocení některých 

z nich nejvýše, zajímavého tam bylo mnohem víc. 

Na zpáteční cestě se autobusem najednou 

rozezněla česká hymna. To když na Mistrovství 

světa zvítězili naši hokejisté nad Německem. Z této 

euforie pak přešli zpěváci plynule do dalších 

skladeb, přičemž nepohrdli ani Vysokým jalovcem.  

Na tomto místě rádi pochválíme úžasného pana 

řidiče společnosti Vegebus, který nejen že přijel 

včas, ale byl ochoten i zaparkovat napříč stáními pro 

osobní automobily, aby se děti mohly v klidu v tom 

McDo najíst.      

Zprávy o výletě deváté třídy do Prahy 

přenecháme dětem samotným, stejně jako 

informace o dalších akcích školy. Na tomto místě 

bych jen zmínila, že nejsilnějším zážitkem výletu 

bylo divadlo, potom Vyšehrad, noční Praha (pod 

širým nebem i ve studentské ubytovně Volha) a 

jídlo. A snad ještě to, že se v centru města jedna 

dívka a jeden hoch ztratili a potom zase našli. 

                                                 Karin Strnadová 
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Školní výlet - Praha 
 
V úterý 7.6.2022 jsme podnikli třídenní školní výlet 
do Prahy. Čekaly nás dny nabité vzrušujícím 
programem. Hned po příjezdu do Prahy jsme 
navštívili Národní divadlo, kde jsme zažili úžasnou 
prohlídku. Dozvěděli jsme se mnoho zajímavých 
informací z jeho historie, například o základním 
kameni divadla, o všech lidech, kteří stavěli a zdobili 
divadlo, proč je na oponě nápis Národ sobě, ale 
dokonce i o tom, jak se uklízí prezidentská lóže. Poté 
jsme se ubytovali na vysokoškolské koleji Volha a po 
krátkém odpočinku jsme vyrazili do tajů uliček 
večerní Prahy. 
 
Druhý den jsme vyjeli zubačkou k Petřínské 
rozhledně a zrcadlovému bludišti. Navzdory 
tomu, že jsme už starší, tak to pro nás byla zábava. 
Když jsme se dostatečně pokochali výhledy na 

„stověžatou matičku“ Prahu, sešli jsme na Pražský 
hrad a zhlédli výměnu stráží. 
Večer pro nás, jakožto vesničany, patřil kultuře. 
Navštívili jsme Stavovské divadlo. Balet Leonce & 
Lena, pohádkový příběh v podání úžasných tanečníků 
Národního divadla  provázený Orchestrem ND, byl 
skutečně úchvatným zážitkem. 
 
Poslední den jsme si prohlédli Národní muzeum. 
Spoustu z nás zaujala expozice zvířat, minerálů, ale 
třeba i operace Anthropoid. Poslední zastávka byla v 
Meduzáriu, kde nás fascinovaly medúzy různých 
druhů, tvarů a velikostí.  
 
Bylo nám smutno, že tento úžasný výlet končí.  Byl 
pro nás jedním velkým dobrodružstvím plným 
nezapomenutelných  nádherných zážitků.  Za skvěle 
naplánovaný program a společně strávený čas 
děkujeme paní učitelce Španihelové a paní učitelce 
Jelínkové. 
          Za 9. třídu Gabriela Kawuloková 

  

 
Víte, že… 
 
Petřínská rozhledna je označována jako mladší sestra Eiffelovky či přímo 
pražská Eiffelovka? 
 
A proč?  V roce 1889  se členové  Klubu  českých turistů  při návštěvě  Paříže 
nechali  touto  věží   inspirovat  a v roce 1891,  za pouhé  tři  měsíce, byla  na 
Petříně postavena rozhledna jako pětkrát  menší napodobenina Eiffelovy věže. 
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Víte, že…  

 
pražské Meduzárium  je největší v Evropě, po 
Kanadě a Japonsku třetí na světě? V 38 kulatých 
akváriích se nachází na 10 000 medúz od zcela 
neškodných druhů až po extrémně jedovaté  (prý 
Čtyřhranka Fleckerova  je nejsmrtelnější tvor vůbec) 
a zajímavostí je Benjamina Buttona, biologicky 
nesmrtelný živočich, který je schopen obrátit svůj 
životní cyklus zpět do stádia polypu. Největší 
akvárium o objemu 2000 litrů dokonce usiluje o zápis 
do Guinnessovy knihy rekordů jako největší akvárium 
pro medúzy na světě. 
 
A proč kulatá akvária?  Podle našeho experta 
Viléma Vedraly, který se specializuje na výrobu a 

design těchto akvárií, medúzy vlastně neumí plavat, 
pouze jsou unášeny proudem vody. V hranatých 
akváriích by se zasekly a mohlo by je to ohrozit na 
životě. 
 
Ve výčtu pozoruhodností naší stověžaté Prahy 
bychom mohli pokračovat opravdu dlouho. Nechejte 
se  tedy  motivovat  našimi žáky a udělejte si také 
výlet  do  Prahy. Finančně  to  možná  bude  shodné 
s  čtrnáctidenním  pobytem u moře,   ale  jak  vidíte, 
i když  jsme malinká zemička, jsme krásná  zemička 
a máme se    opravdu   čím  chlubit.  Nezapomínejme  
na ni a buďme na to pyšní.  
         Ema Milatová 

 

Zakončení školního roku 2021/2022 

Slavnostní zakončení školního roku proběhlo 

poslední  den v  červnu, ve  čtvrtek  30. 6. 

2022.  Žáci 9. třídy  se s naší školou 

rozloučili.  

Starosta obce odměnil sedm nejlepších žáků 

druhého stupně základní školy. 

A jsou tu prázdniny 😊  
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     Poznávej Těšínské Slezsko 

a  vyhraj  víkendový  pobyt, 

tandemový seskok a další ceny 

      Ačkoliv poznávat cizí kraje je velmi lákavé, mnoho zajímavostí     

      se  nachází  také  v  bezprostřední  blízkosti  našich  domovů. 

To nejzajímavější z  Těšínského Slezska lze 

navštívit v rámci 8 výletů, které zavedou návštěvníky 

na horské vrcholy, k vodě, do muzeí nebo za historií pod 

širým nebem. Poznejte Těšínské Slezsko – příhraniční 

oblast od Hrčavy po Bohumín. Dopřejte si aktivní léto plné 

zážitků. Určitě se nudit nebudete. 

Vydat se můžete např. do Bohumína, kde je v místním 

muzeu vystavena mamutí stolička nalezena na dně řeky 

Odry nebo do Karviné na zámek Fryštát a na prohlídku 

Šikmého kostela. Dalším tipem na výlet, tentokrát 

k vodě, je Těrlická přehrada. Už jste zkoušeli jízdu na 

vodních lyžích?  

Možná si řeknete, že výlet do Českého Těšína a 

Cieszyna nemá co nabídnout, ale opak je pravdou. 

Možná ani netušíte, jaké skvosty tato města ukrývají. 

Horská část Těšínského Slezska je u návštěvníků velmi 

oblíbená, a to hlavně díky zachovalé beskydské přírodě. 

Krásnými výhledy se mohou návštěvníci kochat 

z rozhledny na Čantoryji nebo z věže kaple sv. Anny na 

Kozubové. 

Pro cykloturisty je připraven výlet na Kamennou chatu 

a rozhlednu Tetřev. A nesmíme zapomenout na 

zastávku na Velké šanci v Mostech u Jablunkova. 

V červenci se zde bude konat jedinečná kulturně-

historická akce – Šancefest. 

Posledním z osmi připravených výletů je výlet na 

Trojmezí. Ten ale překvapivě začíná už v Jablunkově, 

kde bude v průběhu měsíce července otevřeno Muzeum 

Trojmezí – nová pobočka Muzea Těšínska. 

Aby to výletování nevyšlo moc draho, je možné získat na 

řadě míst slevy díky kartě Těšínské Slezsko Region Card. 

Tu mohou návštěvníci během léta získat zdarma. Aktivace karty a její aktivní 

využívání je vstupenkou do dvou letních soutěží o hodnotné ceny. Více informací 

o soutěžích a podrobnější informace k jednotlivým výletům jsou k dispozici na 

stránkách www.tesinskeslezsko.cz. 

http://www.tesinskeslezsko.cz/
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 Z Týdeníku Třineckých železáren: 

Všude dobře, doma nejlíp: 

😊 ze školních sešitů: 



14 
 

Miyndzy płotami 

Przidołech do kroku, przewodniczka stada Czorno 

z Jednym Rogym też, a za nióm sie gynsigo 

ukłodajóm dalsze i dalsze owce. Chodnik sie zwónżył 

i na ceście za świyżóm trowóm trzeba sie przecisnóć  

miyndzy dwiyma płotami. Kiyrdel sie rozcióngnył w 

dłógigo gada. Jakosi tu przibywo tych nowych chałp i 

przibywo tych płotów kole nich. Bagruje sie łónki i 

robi na nich cesty przijazdowe ku nowym osiedlóm 

ludzkim a z drugij stróny zagradzane sóm wygóny i 

chodniczki, kierymi sie kiejsi chodzywało po chruści 

do lasa, po wode do potoka czy baji oto z owcami na 

posiónki.  

 

 

 

Latosij wiosny żech dość tak pojeździł po sałaszach 

aji na Orawie, Podhalu czy Spiszu. I widać fest sie 

stawio terez wszyndzi. Nowe chałpy i nowe płoty 

coroz wyżyj sie wgryzajóm do górskich łónk i 

posiónków. Na przisiółkach, kaj jeszcze oto przed 

pore rokami stoły dwie czy trzi stare drzewióneczki, 

teraz sie rozpinajóm całe osiedla. Bacza na 

Barankowej Hali w Zawoji, skiyl je przeszumny widok 

na Babióm Góre, upasie tam teraz połówke owiec co 

kiejsi.  Już aji w Białej Wodzie na bywałej Rusi 

Szlachtowskij sie teraz stawio o 106. A przi tym aż by 

sie pytało zachować tam jyny tych pore zbyłych 

rusnockich chyż jako skanzyn. Zamiast tego jakisi 

narwany dywyloper zastawił tam całóm ubocz 

drzewiannymi chałpami w zdobnym zakopiańskim 

stylu z szumnych szyrokich płazów na wysokich 

kymiynnych podmurówkach. Jyny że wszycki ty 

chałpy sóm jednakowusińki i naciyśniynte ciasno 

jedna na drugóm. Wierzić sie nie chce, że przez to aż 

tak idzie zeszpecić tradycyjnym architekture, zgwołcić 

i zepsuć przeszumne widoki a przi tym tela budulca 

minyć i jeszcze owcóm ceste z posiónka ku wodzie 

płotami zagrodzić. I po co? 

Roku 1874 se niejaki Joseph Farwell Glidden 

z ameryckigo llinois niechoł patantować swój 

wynalazek, kiery z niego nieskorzij zrobił jednego 

z nejwiynkszych bogoczy tych czasów. Wynalyzkym 

tym był kolczasty drót - „diobelski porwóz“, kiery 

zeszyrowoł, rozparcelowoł i zniewolił do tych czasów 

swobodne i dziki prerie, stepy czy pampy, kiery 

nieskorzij uwiynził wolnych i szczynśliwych kiejsi ludzi 

w okopach piyrszej i kóncyntrakach drugij wojny 

światowej. Z kolczystach drótów se ludzie 

usztrykowali płoty, kiere odzieliły człowieka od 

człowieka, zwiyrze od zwiyrzyncia. Kolczastymi 

drótami ludzie  wyznaczyli ty swoje dlo ponikierych 

wiecznie za ciasne „sfery wpływów“. Z kolczasteho 

drótu ludzie uplytli ciyrniowóm koróne dlo tej naszej 

planety. 

Kiejsi u nas miyndzy chałpami płotów nie było. Ludzie 

sie boli, że im wilki owce porwióm, tóż postawili 

koszor. Boli sie, że zajónce, sarny i jelynie im kapuste 

zeżeróm, tóż obegnali płotym zogrode. Dzisio ludzie, 

choć kapusty nie sadzóm, kole chałp stawiajóm aji 

dwumetrowe betónowe płoty. Czego sie bojóm? 

Wychodzómy na szyrszóm leśnóm ceste. Haltujym 

owce na przodku, coby ty zadni miały czas do nas 

dołónczyć. Widać po nich, że po kupie w zwortym 

kiyrdlu sie zaroz lepij czujóm. Jakosi sie jeszcze 

miyndzy tymi płotami z owcami przeciskómy. Jak 

dłógo jeszcze? 

     M. Milerski 
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Mámo, táto,  

nejste na to sami! 
 
Šok, obavy, nejistota, obrovský stres… 
To všechno prožívají rodiče, kteří po narození dítěte zjišťují, že jejich dítě má vážný zdravotní 
hendikep. Začátky jsou pro celou rodinu nesmírně náročné. Je ale důležití vědět, že rodiče na 
zvládnutí těžkého životního startu dítěte nemusejí zůstat sami, mohou se totiž obrátit na ranou 
péči. Tuto bezplatnou terénní službu poskytuje také Společnost pro ranou péči, pobočka Ostrava, 
která se zaměřuje na podporu dětí se zrakovým a kombinovaným postižením. 
 
Raná péče je určena rodinám s dětmi s hendikepem 

ve věku od narození do sedmi let. Pracovnice 

dojíždějí za rodinami domů – podpoří rodiče, ukážou 

jim, jak mohou stimulovat vývoj dítěte, jak rozvíjet 

jeho schopnosti, jak s dítětem komunikovat. 

Poskytnou potřebné sociální poradenství, pomůžou 

rodičům zorientovat se v nečekané situaci, doporučí 

další odborníky nebo později třeba i vhodnou školku 

či školu v regionu. Rodině také zapůjčí vhodné 

pomůcky a hračky, ukážou, jak s nimi pracovat. 

Velkou výhodou je, že konzultace probíhají ve 

známém a bezpečném prostředí – dítě lépe reaguje, 

rodina navíc nemusí nikam cestovat. Pracoviště rané 

péče organizuje také nejrůznější setkání klientských 

rodin. Rodiny se tak mohou setkat s jinými, které řeší 

obdobné problémy.  

„Pro rodiče je velmi těžké zorientovat se v sociální 
problematice, když musí řešit mnoho dalších věcí 
týkajících se zdravotního stavu dítěte, návštěvy 
různých specialistů, několikrát denně doma s dítětem 
cvičit... Jsou teprve na začátku a jsou paralyzováni 

novou situací. Pro lékaře často vše končí stanovením 
diagnózy, a pak je jen na rodičích, jak se se svým 
osudem budou dál prát. Proto je tu raná péče, aby 
jim podala pomocnou ruku a usnadnila jim složitý 
život,“ říká jeden z rodičů, kteří ranou péči využívají. 
 
Pokud vychováváte dítě s vážným postižením zraku 

nebo máte pochybnosti o jeho správném vývoji, 

neváhejte Společnost pro ranou péči kontaktovat. 

Pracovnice z ostravské pobočky dojíždějí do rodin 

z celého Moravskoslezského kraje.  

Projekt rané péče podporuje také obec Nýdek, v roce 

2022 podpořila službu rané péče částkou 5 000 Kč. 

Veškeré informace a kontakty 

naleznete na: 

www.ranapece.cz/ostrava/ 

telefon: 774 567 236 

e-mail: ostrava@ranapece.cz 

 

 

 

Pohádky výjimečných hrdinů 

Každý  den se potýkají  s nepřízní osudu.  Přesto  se  nevzdávají  a věří 

v další lepší  ráno… 

Sbírka 66 pohádek je inspirovaná skutečnými hrdiny a jejich životními příběhy. 

Nestává se často, že by někdo zachraňoval svět z vozíčku, ocitl se ve světě kouzel 

a čar i s neposlušnýma nožičkama nebo prožíval tajuplná dobrodružství přímo ze 

své postýlky. Přesto jsou to oni, kdo na zemi, v moři i ve vesmíru prožívají úžasné 

okamžiky plné naděje, odvahy i lásky.  

Nechte se vtáhnout do jejich světa plného dobrodružství, které vám vykouzlí 

úsměv na tváři. Ten ani přes svůj handicap tito výjimeční hrdinové neztrácejí. 

Veškerý výtěžek z prodeje knihy obdrží rodiny dětských hrdinů na usnadnění jejich 

životní cesty. Více na: www.pointa.cz 

http://www.ranapece.cz/ostrava/
mailto:ostrava@ranapece.cz
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Jak se žije na kopečku…

Člověk by si mohl myslet, že když se senior octne na 

sklonku života v domově důchodců, bude to nuda. 

Opak je ale pravdou. Sedím si na balkoně, piji ranní 

kávu a chytám bronz na sluníčku. Za chvíli bude 

snídaně, ale než na ni přijde čas, trošku si 

zavzpomínám. V době mého aktivního profesního 

života jsem se pohyboval především v práci a pokud 

mi zbyla nějaká volná chvilka, trávil jsem ji se svými 

blízkými a přáteli. Většina mých přátel už umřela a 

děti  bydlí přes půlku  republiky. Jezdí sem za mnou, 

o tom  žádná, ale co si budeme povídat, je to málo. 

U nás v domově to máme s rodinami všichni přibližně 

stejné, ale světe div se, vytvořili jsme si mezi sebou 

docela fajn partu. Když máme chuť, povídáme si o 

všem možném, když ne, relaxujeme ve svém pokoji 

u televize nebo knížky. O naše pohodlí se starají 

obětavé pečovatelky. Z mého pohledu jsem si je 

rozdělil do dvou skupin. Péče o tělo a péče o duši. 

Sestřičky, starající se o naši čistotu a zdraví, 

dělají  svou práci  s maximálním  úsilím,  ale 

i přes to s nimi bývá legrace. Při koupeli nás 

podrbou po zádech, posrandují a někdy 

přinesou něco dobrého na zub, když doma 

zrovna pekly. Pohladí nás laskavým slovem a 

pokud je třeba, pomůžou nám s běžnými 

denními činnostmi. Skupina, která se stará o 

naši duši, má taky pěkně napilno. Nikdy by mě 

nenapadlo, že na stará kolena budu provozovat tolik 

aktivit. Nejraději mám samozřejmě návštěvy 

cukrárny, bowlingu, protože tam se mlsá 😊, ale 

kupodivu jsem zjistil, že mě baví i tvoření. Míváme 

dopoledne na různá témata. V době sezónních svátků 

a událostí vyrábíme výrobky spojené s konkrétní 

danou tématikou, povídáme si o aktuálních 

událostech ve světě a často taky vaříme a pečeme. 

Tyto záležitosti jsem vždy rád přenechal ženě, ale 

zjišťuji, že to není zas tak špatné. Představte si, že 

jsem před půl rokem začal tvořit z hlíny. Prvotní šok 

vystřídalo nadšení a nyní se těším na každý čtvrtek 

odpoledne, kdy mi zpod rukou vyjde více či méně 

zdařilý kousek. Zatím jsme kromě návštěv cukráren a 

bowlingu pořád v domově, ale to byste museli znát 

naše sestřičky pro duši. Pořád nám vymýšlejí nějaké 

aktivity, spolupracují s různými lidmi, kteří mají 

snahu a chuť zlepšit jakýmkoli způsobem náš život. 

Rádi chodíme do minizoo ve Vendryni, ale zvířátka si 

najdou cestu také k nám. Pejsci nás navštěvují přímo 

na našich pokojích a dělají nám radost. Začali jsme 

nedávno pravidelně navštěvovat také bazén 

v Bystřici. Jsou tam úžasní lidé, kteří nám umožní 

uvolnit naše staré kosti v příjemné vodě. Vždy si to 

tam krásně užijeme. Nedávno jsme byli díky jedné 

hodné paní z Třince na neskutečně dobré hostině 

v hotelu Vitality. Starali se o nás profesionální kuchaři 

a věřte, že takové dobroty jsem už dlouho 

neochutnal. Ale abychom nebyli pořád jen u toho 

jídla 😊, dejme prostor také nějaké té kultuře a 

vzdělávání. Máme možnost pravidelně navštěvovat 

knihovnu v Nýdku, ale nemyslete si, že si tam 

chodíme jen půjčovat knížky. Ona vám tam pracuje 

taková ukecaná paní knihovnice, se kterou je vždy 

legrace a má pro nás připravené vždy nějaké 

zajímavé povídání. Naposled jsme si užili Madeiru 

v celé její kráse. Nechci se vytahovat, ale nedávno 

jsem vyšlapal Javorový vrch. Šla nás taková 

odvážná šestičlenná partička důchodců a 

samozřejmě sestřičky. Počasí bylo nádherné, 

dívali jsme se z vrchu na okolní kopce a jako 

odměnu za statečnost jsme si dali v chatě po 

pivku. Pro naše staré klouby je cesta dolů 

vždy horší než nahoru, tak nás všechny svezla     

          horská služba ve svém džípu. Byl to super 

zážitek! Chtě nechtě musím opět přejít k tomu 

nešťastnému jídlu, protože jsem vám zapomněl říct, 

že v zimě k nám do domova přijel řezník z Vysočiny 

a vystrojil nám pravou zabijačku. Mrzlo tak akorát, 

takže jsme nasávali u kotle s ovárkem lahodnou vůni 

a nemohli se dočkat, až bude ovar na talíři.  Než sjedu 

výtahem na snídani, napíšu vám ještě o jedné 

vydařené akci, kterou mám dosud v živé paměti, 

protože se odehrála koncem června. Měli jsme u nás 

v domově velkou slávu. Domov funguje už 5 let a to 

byl důvod k oslavě. Přijeli lidé ze širokého okolí, 

k poslechu nám hrála výborná místní folklórní kapela. 

O naše bříška se postaral šikovný kuchař a vše jsme 

si užili chráněni před sluncem v nově postaveném 

altánu, na který nám přispěla ,,Ježíškova vnoučata“. 

To jsem si ale před tou snídaní pěkně zavzpomínal, 

jen co je pravda! Usmívám se a jedu už opravdu dolů, 

protože  mě tam čeká kamarádka, která mi chce 

určitě  říct novinky z jejího patra. Tak  zase  někdy 

na shledanou 😊 Ján Bielik, Andrea Lisztwanová  
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NÝDECKÁ SPORTOVNÍ RUBRIKA 

Vážení spoluobčané,  

dovolte,  abych vás v krátkosti  seznámil  s děním v naší  Tělovýchovné  jednotě  Sokol Nýdek, 

z.s. od posledního vydání zpravodaje. 

FOTBAL 

Po dvou letech a předčasném ukončení soutěže (z důvodu covidu) byla kompletně dohrána sezóna 

2021/2022 1.B třídy skupiny C, v níž naši fotbalisté nakonec skončili na 10. místě.  

 

Více na: Moravskoslezský kraj › 2021 A3C - CANIS I.B třída mužů sk. C | Soutěže | FOTBAL.CZ 

Po podzimu, kdy jsme uhráli 12 bodů (po odečtení 3 

bodů ze vzájemného zápasu s Mosty, které byly 2 

kola před koncem soutěže vyřazeny za 3x 

nedostavení se k zápasu), přišlo pro nás katastrofální 

jaro, kdy jsme vyhráli pouze 2 venkovní zápasy (Inter 

Petrovice a Baška) a vše ostatní prohráli. Bohužel 

hlavně v domácích zápasech jsme neuhráli ani bod. 

Příčinou byla neskutečná absence hráčů z důvodů 

nemocí a hlavně dlouhodobých a obnovených 

zranění. Skoro jako by nás někdo proklel. Vždyť ani 

v jednom zápase jsme nehráli v kompletní plné 

sestavě, pravidelně nám chybělo 5 – 7 hráčů základní 

sestavy (na zápas s Vendryní dokonce 8) a vše 

vyvrcholilo před zápasem v Horní Suché, kdy nás 

zůstalo 6 a na zápas jsme bohužel ani neodjeli. V této 

těžké situaci pak sám od sebe rezignoval hlavní 

trenér pan Hadrava a posledních 6 zápasů tak 

dočasně odtrénovali narychlo přemluvení trenéři 

Polok Viktor a Paleček Lukáš, za což jim patří velký 

dík, že v této situaci do toho vůbec šli. 

Takovou situaci se zraněními nikdo nepamatuje a 

věříme, že už se nikdy nebude opakovat. 

Dne 29.6. proběhl v Ostravě losovací aktiv soutěží 

vedených Moravskoslezským fotbalovým svazem. 

Do naší skupiny přibylo hned 5 nových soupeřů! 

Horní Žukov a Baník Orlová k nám postoupili 

z   Karvinského   okresního    přeboru,   Dětmarovice

https://souteze.fotbal.cz/turnaje/hlavni/e91e03de-b5ac-4d48-b9a5-361ca6247584
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(po sestupu z divize se nepřihlásily do ani jedné 

z vyšších soutěží – krajského přeboru ani 1.A třídy), 

Dobrá po sestupu z 1.A třídy a Lískovec byl přeřazen 

ze skupiny D (rovněž 1.B třída), do které byl zařazen 

tým Staříče. Dalšími účastníky jsou Věřňovice, 

Oldřichovice, Baška, Vendryně, Inter Petrovice, 

Sedliště, Hnojník a Petřvald. 

Soutěž začíná o víkendu 13.-14.8.2022, naši 

fotbalisté by měli sehrát první utkání pravděpodobně 

na domácí půdě v neděli 14.8. proti Dětmarovicím. O 

přesných dnech a časech utkání vás budeme 

dodatečně informovat (web stránky, FB, Twitter – TJ 

Sokol Nýdek) neboť do 6.7. můžou kluby žádat o 

změny termínů zápasů. 

Pozitivní je, že až na 2 hráče bude pokračovat 

stávající kádr a do přípravy se již zapojí i hráči, jež 

vyléčili svá zranění. Vedení samozřejmě hledá 

nového trenéra a eventuální hráčské posily.  

V dnešní době je to však velmi složité, neboť hráčů je 

málo a kluby si je hodně hlídají a nechtějí pouštět. 

Vždyť v průběhu minulé sezóny se odhlásilo 7 

družstev od MSFL po 1.B třídu, další měly problémy 

soutěž dohrát a některé se rovnou pro letošní 

sezónu, z důvodu úzkého kádru, raději přihlásily do 

nižších soutěží – viz. Dětmarovice. 

Náš tým čeká dvacátá sezóna v řadě v této soutěži a 

jsme tak nejdéle hrajícím týmem soutěže!!! A věříme, 

že bude podstatně úspěšnější než ta minulá. 

Pokračovaly rovněž tréninky malých sportovců vždy 

v úterky od 15:30 hodin na travnatém hřišti nebo 

umělce u školy. Po dobu prázdnin jsou tréninky 

pozastaveny, začnou opět v září, v úterý 6.9.2022. 

Pokud má Vaše dítě zájem, neváhejte přijít, účast je 

bezplatná. V případě zájmu kontaktujte trenéra 

přípravky p. Viktora Poloka, tel.: 739 862 005. 

HOKEJ 

Hokejový oddíl VHK Rytíři Nýdek podlehl ve 

čtvrtfinále play off (5.3.2022) na skóre ve dvou 

zápasech týmu HC Albrechtice Aliens a tím pro něj 

sezóna skončila. 

Přihláška do nové sezóny Slezské hokejové ligy byla 

podána a začátek soutěže by měl být někdy koncem 

září (dosud neproběhlo grémium a losování). 

Více na: SHL | Slezská Hokejová Liga (shliga.cz) 

VOLEJBAL 

Svou další sezónu Okresního přeboru mají za sebou 

také naši volejbalisté. 

Po slabším podzimu se v jarní části zvedli a 

vybojovali konečné 4. místo – GRATULUJEME! 

Více na: FM-M - skupina FM-M (cvf.cz) 

http://shliga.cz/index.php?link=rozpis
https://www.cvf.cz/souteze/soutez/?soutez=FM-M&sezona=2021%2F22
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Přehled výsledků (od 1.4.2022) 

   08.4.     Palkovice – Nýdek 0:3 

   22.4.     Nýdek – Třanovice 2:3 

   29.4.     Metylovice – Nýdek 2:3 

Za TJ Sokol Nýdek, z.s. bych chtěl poděkovat  všem našim  

sportovcům za reprezentaci Sokolu i naší obce. 

Ing. Radim Svider, předseda TJ Sokol Nýdek, z.s. 

 

 

Skyrunnerka Jola 

Dnia 18.6. odbyły sie w Karkonoszach zawody w biegu górskim 

Leki Harrachov Skyrace 2022 połączone z mistrzowstawami 

Republiki Czeskiej w tej dyscaplinie w kategoriach juniorów i 

U23. 

W biegu tym wystartowała również nydczanka Jolanta Byrtus 

… i  wygrała  w  kategorii pań do lat 23, przez co dodała do 

swych  czterech  dotychczasowach   tytułów     mistrzowskich 

w narciarstwie biegowym dalszy laur mistrza RCz - tym razem 

w skyrunningu. 

Trasę o długości 21 km z przewyższeniem całkowitym ponad 

1350 m i finiszowym wybiegiem harrachowskiej skoczni 

narciarskiej K120 pokonała ona w czasie 2:47:06, ustanawiając 

tym samym nowy rekord trasy w swojej kategorii.  

Wyczynem tym Jola zakwalifikowała się na mistrzowstwa świata 

w biegu górskim, które odbędą się w drugiej połowie lipca w 

Andorze. Gratulujemy i trzymamy kciuki!  

                 M.Milerski 
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Cyklisté z Nýdku ovládli  Vendryňský Kotár 

Vendryňský  Kotár  je cyklistickým  závodem „pro celou rodinu“, který                     

pořádá  Obec  Vendryně ve spolupráci s místními  PZKO a SDH.  

 

V neděli 5. června se konal již 22. ročník této 

silniční časovky s účastí rekordního počtu 217 

závodníků. Soutěžilo se na čtyřech tratích různé 

délky a náročnosti a v rámci 16 kategorií, přičemž 

cyklisté z Nýdku zvítězili v pěti z nich a 

navíc na nejdelší 7km trati dosáhli 

nejrychlejších časů, jak v rámci ženských, 

tak mužských kategorií.  

Mezi staršími žáky byl nejrychlejší Damian 

Lubowiecki (7 km, čas: 17:08), jeho bratr 

Adam se v mladších žácích umístil na druhém 

místě. V dívčích kategoriích starších žaček, 

kadetek a juniorek kralovaly Karolina 

Konderlová (17:36),  Anna Milerska (14:49) 

a Jolanta Byrtus (13:48) v novém ženském 

rekordu trati. V kategorii sponzoru závodu 

obsadil první místo Jan Chudý, který dosáhl 

nejlepšího času v rámci všech mužských kategorií 

(12:01) a sedmikilometrovou trať časovky 

s celkovým převýšením 112 m projel průměrnou 

rychlostí 35 km/h.  

Příští  ročník   Vendryňského  Kotáru  se  pojede 

11.6.2023.  

       M. Milerski 
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UPHILL MTB BESKYDY 2022 

V neděli 26. 6. 2022 proběhla další etapa mezinárodního seriálu závodů 

horských kol o Pohár Euroregionu Śląsk Cieszyński-Těšínské Slezsko 

UPHILL MTB BESKYDY 2022. Startovalo se u vápenných pecí ve Vendryni, dojezd 

etapy včetně vyhlášení vítězů proběhl u rozhledny na Velké Čantoryji.  

Více informací na:  

www.uphillmtb.cz 

 

http://www.uphillmtb.cz/
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